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Statutární město Brno 

Magistrát města Brna 

Odbor zdraví 

Odbor zdraví 

 
 
 

DATUM:  05.06.2025 v 10.00 hod  
 
ÚČASTNÍCI:  viz prezenční list 
VYHOTOVIL:  Mgr. Eva Rossi, tajemník PSpBB ve spolupráci s Bc. Jelenou Kucielovou  
 

ZÁPIS Z 42. SETKÁNÍ PORADNÍHO SBORU RMB PRO BEZBARIÉROVÉ BRNO 

 
PROGRAM JEDNÁNÍ:  
 

1) inkluzivní hřiště Brno – Vinohrady – realizace – návrh bb úpravy k financování v roce 2025 

2) schválení Informativní zprávy o činnosti PSpBB za rok 2024 

3) vytvoření informační tabule ke znakovému jazyku do parku v Lužánkách (I. Poláček) 

4) přístupnost služeb DPMB: konkrétní řešení vybraných bariér pro sluchově a zrakově znevýhodněné 

cestující (R. Osman)  

5) příprava výzkumu veřejných toalet v Brně (R. Osman, L. Hámorová) 

6) přehled bb úprav 2025 

7) různé. 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ:  

Rossi zahájila 42. setkání poradního sboru, nejprve omluvila pana náměstka Chvátala za jeho pozdní příchod 

a poté seznámila všechny přítomné se změnou programu, který byl rozšířen o bod 1) programu, poté se 

přistoupilo ke schválení změny programu. 

 

Návrh usnesení: 

Poradní sbor RMB pro bezbariérové Brno schvaluje změnu programu 42. setkání PSpBB. 

Hlasování:  

Přítomní členové PSpBB jednohlasně schválili změnu programu 42. setkání PSpBB. 

1) Inkluzivní hřiště Brno – Vinohrady – realizace – návrh bb úpravy k financování v roce 

2025 

Rossi informovala členy PSpBB, že v roce 2024 PSpBB podpořil záměr MČ Brno – Vinohrady na zpracování 

projektové dokumentace na Inkluzivní hřiště Brno – Vinohrady.  

Na základě zpracované PD se obrátila starostka městské části Brno – Vinohrady Mgr. Jitka Ivičičová na PSpBB 

s žádostí o poskytnutí finančních prostředků na realizaci tohoto hřiště. Náklady na realizaci inkluzivního hřiště 

jsou projektovou dokumentací vyčísleny na částku 7 622 180,88 Kč. Realizace se předpokládá ve dvou 

etapách v roce 2025 a 2026 podle dostupných finančních prostředků. V první etapě v roce 2025 by se 

realizovala hlavní část hřiště např. povrch hřiště, velký herní prvek, houpačka a trampolína, kolotoč. 

Vlastní prostředky se v letošním roce předpokládají ve výši 2 417 000,- Kč. 

Poradní sbor RMB pro bezbariérové Brno byl požádán o finanční prostředky ve výši 3 000 000,- Kč na realizaci 

1. etapy tohoto hřiště.  

 

Komentáře: 

Antonovičová: na dětském hřišti by měly toalety rozhodně být 

Rossi: na základě diskuse na PSpBB bude MČ Brno-Vinohrady doporučeno, aby zajistila přístup na bb toalety  
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Návrh usnesení: 

Poradní sbor RMB pro bezbariérové Brno podporuje záměr MČ Brno – Vinohrady na vybudování 

bezbariérového a inkluzivního hřiště a navrhuje poskytnutí finančních prostředků do výše 3 000 000,- 

Kč na realizaci 1. etapy v roce 2025.  

Hlasování:  

Přítomní členové PSpBB schválili jednohlasně bb úpravu k financování.  

 

2) Schválení Informativní zprávy o činnosti PSpBB za rok 2024  

Rossi: IZ o činnosti PSpBB byla členům zaslána s předstihem k připomínkování a připomínky byly 

zapracovány. 

Bez komentářů. 

 

Návrh usnesení: 

Poradní sbor RMB pro bezbariérové Brno schvaluje znění Informativní zprávy o činnosti PSpBB za rok 
2024. 

Hlasování:  

Přítomní členové PSpBB schválili jednohlasně znění Informativní zprávu o činnosti PSpBB pro RMB. 

3) Vytvoření informační tabule ke znakovému jazyku do parku v Lužánkách (I. Poláček) 

Poláček seznámil všechny účastníky 42. setkání PSpBB s návrhem vytvořit informační tabule do parku v 

Lužánkách ke znakovému jazyku pro jejich návštěvníky (hlavní symboly českého znakového jazyka). Účelem 

by byla osvěta se snadno srozumitelnými video ukázkami znakového jazyka s odkazy na QR kód. Na ceduli o 

rozměru 1x1m by byly znaky např. ahoj, hrát, kamarád, stromy, květiny, balon, jaro, léto, podzim, zima. 

Předpokládaná částka by nemusela přesáhnout částku 10 tisíc korun. Záleží navrženém na materiálu a počtu 

kusů cedulí se stojanem.  

Prodiskutovat případné umístění cedule se stojanem, jestli u vstupu nebo až u hřiště. 
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Rovněž pan Poláček navrhnul vytvoření květinového záhonu ve tvaru znaku „I love you“, to by se dalo vytvořit 

se zahradníky.  

 

 

Komentáře: 

Návrh zaujal všechny členy PSpBB tohoto 42. setkání a snad se podaří zrealizovat. 

Koutná: dobrý nápad, předá podnět kolegyni Slavíkové, ale nejprve doporučuje začít s tabulí a následně by 

se dále řešilo.  

Dále bude řešit přímo organizace Unie neslyšících Brno ve spolupráci s VZMB (byly předány kontakty), 

případně následně se zapojí i PSpBB.  

4) Přístupnost služeb DPMB: konkrétní řešení vybraných bariér pro sluchově a zrakově 

znevýhodněné cestující (R. Osman) 

Osman seznámil všechny přítomné členy s přístupností služeb DPMB: s konkrétním řešením vybraných bariér 

pro sluchově a zrakově znevýhodněné cestující. Byla vytvořena databáze bariérových situací, která obsahuje 

178 unikátních bariérových situací, z toho 116 bariérových situací pro uživatele se zrakovým znevýhodněním 

a 62 bariérových situací pro uživatele se sluchovým znevýhodněním. Cílem je zmapovat co největší množství 

bariérových situací, se kterými se lidí setkávají s těmito některé smyslovým znevýhodněním v městské 

hromadné dopravě. Více informací je k dispozici na Variantní řešení bariérových situací pro osoby se 

smyslovým znevýhodněním v MHD  

5) Příprava výzkumu veřejných toalet v Brně 

Osman představil výzkum veřejných toalet v Brně členům PSpBB – jedná se zásadní problém, v rámci projektu 

budou mapovány veřejné toalety a je možná spolupráce s PSpBB ohledně stanovení parametrů co sledovat i 

s ohledem na hlavní téma projektu.  

 

Komentáře:  

Vrubel: veřejné toalety na Zelňáku jsou hojně využívány 

Koutná: nám se osvědčili samoobslužné toalety-zaručená čistota (příklad: na ulici Joštova) 

Osman: vytvořit parametry, jak mají vypadat veřejné toalety 

 

 

6) Přehled bb úprav 2025 

Rossi seznámila všechny přítomné 42. setkání PSpBB s návrhem bb úpravami 2025 a s jejich postupem 

řešení. Všechny níže uvedené podněty jsou v řešení. 

1. IS 1044 – přístup k domu Oblá – návrh: snížení obrubníku, VP – BKOM: bude upraveno v rámci údržby 

komunikace 

2. IS 1062 – úprava přístupové cesty do Centra léčivých rostlin LF MU (Údolní 527/74) – oprava povrchu, 

doplnění zábradlí apod. BKOM: zvážit, zda pouze upravit terén a cestu ve stávajícím stavu, popř. zda 

neupravit trasu cesty tak, aby sklonem vyhovovala jako bb. OD MMB: bude zadána prověřovací studie 

https://www.bezbarierovebrno.cz/dokument/db-reseni-barierovych-situaci/
https://www.bezbarierovebrno.cz/dokument/db-reseni-barierovych-situaci/
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3. IS 1096 – bb přístup mezi ul. Okružní a Halasovo nám. (k poliklinice) chybí jakýkoliv bb prvek na 

schodišti mezi ulicemi Okružní a Halasovo náměstí. MČ: podnět bude prodiskutován na poradě vedení 

– prostor je součástí území, které se v současné době řeší 

4. IS 1097- Zastávky Loosova – oboustranně – chybí zvýšená nástupní hrana-návrh: zvýšení nástup. 

hrany na min +16 cm, více kontrastní pás, BKOM: prosím o vyjádření OD MMB, zda se neplánuje – 

požadavek od BKOM na opravu byl z roku 2022, OD MMB: bude zadána prověřovací studie. 

5. IS 1098 – Zastávky Haškova – chybí zvýšená nástupní hrana – návrh: zvýšení nást. hrany na min. 

+16 cm, SP/omezený prostor, BKOM: prosím o vyjádření OD MMB, zda se neplánuje na opravu byl 

z roku 2022, OD MMB: bude zadána prověřovací studie. 

6. IS 1114 – Hradecká – podchod – jedna strana je bariérová – BKOM: domluva s OD na dalším postupu 

a realizaci (návaznost na další stavby v území), OD MMB: bude zadána prověřovací studie. 

7. IS 1145 – Úpravy hmatných dlažeb Netroufalky – schváleno v ZMB – 2025 – zpracování PD, 2026 – 

realizace. 

8. IS 1194 – Lesná, ul. Okružní – chybně řešené bezpečnostní ostrůvky –OD MMB: bude zadána 

prověřovací studie 

9. IS 1219 – Úprava zábradlí v parku Špilberk Návrh: doplnit madlo ve stejné výšce jako je v dolní části, 

park je ve správě VZMB – podnět byl předán a byla přislíbena úprava 

7) Různé 

A) Hand Media – objekty 2025 

1) Divadlo Bolka Polívky (v Bílém domě, oslovili PSpBB) 

2) Špilberk – přetočení části videa (oslovili nás, některé části totiž prošli technickými úpravami) 

3) Sportovní hala na Vodové (letos je v ní na podzim mistrovství světa ve florbale žen) 

4) Nový bazén za Lužánkami (po jednání se Starezem) 

5) Vodojemy na Žlutém kopci 

 

B) webinář k zákonu o požadavcích na přístupnost některých výrobků a služeb: Rossi informovala 

všechny přítomné, že se bude konat webinář k zákonu o požadavcích na přístupnost některých 

výrobků a služeb, který se bude konat online ve středu 11.června 2025 od 10.00 do 12.00 hod., odkaz 

na webu bezbarierovebrno.cz  

 

C) podnět na bb úpravu – zrušená zastávka MHD U Křivé borovice – předáno OD MMB k projednání 

s DPMB 

 

D) Antonovičová v rámci bodu 7 představila: 

 

1. NAVIGAČNÍ SYSTÉMY 

- žádost odd. správy hradu Špilberk o spolupráci na tvorbě nového informačního systému 

- podklady od komerční firmy 

- přístupnost pro všechny 

- dotaz na Teiresiás a Unii neslyšících 

2.MORAVSKE NÁMĚSTÍ – dotaz OD nebezpečné místo pro přecházení pro nevidomé. 

- nyní požadavek OD: 

• navigace na MP směr park, tj. signální pás s odsazením 

• hmatná dlažba: kontrast 

• MA: stavba se projektovala i připomínkovala v době platnosti vyhl. 361/2027 Sb., kdy se na místa pro 

přecházení/MP pohlíželo jako na nebezpečná pro osoby se zrakovým postižením, navádění 

signálními pásy se neprovádělo. Vizuální kontrast: dle požadavků SPP, v MPR se neprovádí. 
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• Návrh: řešení musí navrhnout a posoudit projektant včetně případných úprav pro zvýšení bezpečnosti 

při přecházení 

3. VÝKOPOVÉ PRÁCE – Údolní 

- opakované stížnosti 

- spolupráce s BKOMEM (Ing. Vránová, Ing. Ovesný), jednání 2/2025 

Koutná-schůzka 6.6.2025, pořád se to řeší 

4. VELKÁ AKCE – KOLAUDACE 

- Akademické náměstí 

- PPO 7,8 

- Změny v průběhu stavby, bez konzultací 

5. UŽÍVÁNÍ PROSTŘEDÍ – zahrádky, parkování koloběžek 

- vyhrazení místo pro parkování koloběžek – Šilingrovo náměstí 

Komentáře: 

Vrubel: je v řešení s firmami 

Rossi. koloběžky tvoří překážky, bylo zasláno na Odbor dopravy MMB 

6. LEGISLATIVA – MMR 

přehled legislativy – v prezentaci 

 

E) Osman: přechod u hotelu Grand je problematický, nerovný povrch 

  Sedláček: rekonstrukce celého prostoru 

Termín dalšího setkání PS: 18. 09. 2025, v zasedací místnosti tajemníka č. 32, Dominikánské nám. 1 

 


